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SKUPSTINA CRNE GORE

PODGORICA

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam 
potpredsjedniku Vlade za ekonomski sistem i ministru poljoprivrede, sumarstva 

vodoprivrede, gospodinu Vladimiru Jokovicu, postavljam sledece poslanicko 

pitanje:
!

Postovani potpredsjednice,

Da li ce, i na koji nacin, Ministarstvo na cijeni ste celu, pomoci 
maslinarima u Opstini Bar, na podrucju Brinja i Pecurica u Mjesnoj 

zajednici Mrkojevici, ciji su zasadi, u avgustu prosle godine pretrpjeli 
ogromnu stetu, uslijed pozara, kada je unisteno ili osteceno vise od hiljadu 

stabala maslina, cime je nanijeta ogromna steta vlasnicinia maslinjaka na 

tom lokalitetu?

OBRAZLOZENJE:

Pozar koji se desio 12. avgusta prosle godine, u potpunosti je unistio 

znacajan dio maslinovih zasada, na lokalitetima Brinja i Pecurice u MZ 

Mrkojevici. Izgorjelo je u potpunosti oko 750 stabala, dok je oko 400 osteceno. 
U znacajnom broju, radi se o stablima koja su stara po nekoliko stotina, a neka i 
vise od hiljadu godina pa je, osim ogromne materijalne stete, u pitanju i ona 

druga, koja ima kulturolosku dimenziju, jer su ova stabla od neprocjenjive 

vrijednosti zbog njihove starosti. Srecom i pravovremenom intervencijom 

mjestana, kao i vatrogasnih sluzbi, nijesu zapaljene obliznje kuce i nije bilo
povrijedenih.
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Mjestani su se, preko Drustva maslinara, a i pojedinacno, obratili MP§V, i tadasnjem 
ministru Stijovicu, kao i Opstini Bar sa zahtjevom za pomoc u saniranju stete, Kako su 
nam kazali, Opstina Bar. odnosno njene sluzbe, uplatiie su odredeni iznos, za svako 
osteceno ill unisteno stable masline, mada su ti iznosi prilicno mail, pa ne mogu, ni izbiiza 
nadoknaditi izgubljeno.

Medutim, kada je u pitanju resorno Ministarstvo poljoprivrede, sve je ostalo na 
obecanjima i uvjeravanjima da ce naci sredstva za ovu namjenu. Koliko nam je poznato, 
do danas, dakle ni deset mjeseci od tog dogadaja, maslinari nisu dobili cak ni simbolienu 
pomoc od resornog Ministarstva za saniranje ogromne stete.

Na postavijeno pitanje dajemo sljedeci

ODGOVOR

Hvala Vam na dostavijenom pitanju.

Dozvoiite da na pocetku izrazim zaljenje zbog nepovratno unistenih starih stabala 
maslina, i nenadoknadive stete koja je tom prilikom nastala, imajuci u vidu da su 
stogodisnja i hiljadugodisnja stabla spomenici prirode koje ostavijamo generaeijama koje 
dolaze, te da osim poljoprivrednog imaju ogroman znacaj u ernogorskoj tradieiji i kulturi.

Takode mi je zao, sto kako ste naveli ni deset mjeseci nakon pozara Ministarstvo 
poljoprivrede u prethodnoj Vladi nije na adekvatan nacin reagovalo, sto nas dodatno 
obavezuje da ovaj problem rijesimo sto brze i efikasnije.

Ono sto mogu da Vam obecam, da cu se sa punom paznjom i detaijnije upoznati sa 
visinom proeijenjene stete, i sagledati mehanizme na osnovu kojih ce Ministarstvo 
pokusati da u okviru svojih nadleznosti, koliko toliko ubiazi nacinjenu stetu u 
maslinjacima.

Dodatni problem koji ste naveli jeste varnicenje na elektromrezi koja prolazi kroz ostecene 
maslinjke, kao moguci izvor pozara, te zabrinajvajuci podatak da se niko od nadleznih iz 
CEDIS-a nije odazvao na poziv mjestana da ukloni kvar. Ministasrtvo ce, i ja licno sa 
svoje pozieije, stupiti u kontakt sa predstavnicima CEDIS, i pokusacemo da dodemo do 
odgovora zasto se nije reagovalo na apele gradana, posebno imajuci u vidu da se na tim 
imanjima nalaze i njihove porodicne kuce.

Mrkojevicki kraj, kao i grad Bar, nadaleko su cuveni po maslinarstvu, te se nadam da cu 
uskoro imati prilike da ih posjetim, i obidem cuvene barske maslinjake, uljare i vrijedne 
maslinare.

Iskoristicu priliku da podsjetim da ce uskoro u Baru biti stavijena u funkeiju „Kuca 
maslina", te da intezivno radimo na zavrsnim aktivnostima nabavke mlina za proizvodnju 
maslinovog uija koji ce biti smjesten u njemu.
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U kontekstu zaslite stabala masiina i ocuvanja starih maslinjaka. takode Vas 
obavjestavam da su u toku izmjene Zakona o maslinarstvu i malsinovom ulju, te da je 
promijenjen clan koji se odnosi na zabranu gradnje u maslinjacima, koji je u novom 
zakonu dodatno poostren.

Na kraju, iskoristio bih ovu priliku i da pozovem maslinare da u se sto u vecem broju jave 
na Javne pozive i iskoriste podrsku koja je opredijeljena za razvoj maslinarstava u Crnoj 
Gori.

S postovanjem,

MINISTAR

Vladmir Jokovid
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SKUPSTINA CRNE GORE 
n/r generalnom sekretaru

Predmet; Odgovor na poslanicko pitanje poslanika Mustafic Suija

Poslanik Mustafic Suijo je u pisanoj formi, na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika 
Skupstine Crne Gore, postavio sljedece pitanje na koje trazi odgovor, u pisanoj formi, od 
strane ministra poijoprivrede, sumarstva i vodoprivrede:

POSLANICKO PITANJE

Da li ce i na koji nacin, Ministarstvo na dijem ste celu, pomoci maslinarima u Opstini Bar. 
na podrucju Brnja i Pecurica u Mjesnoj zajednici Mrkojevici, ciji su zasadi u avgustu prosle 
godine pretrpjeli ogromnu stetu ustjed pozara, kada je unisteno Hi osteceno vise od hiljadu 
stabala maslina, dime je nanijeta ogromna steta vlasnicima maslinjaka na tom lokalitetu?

OBRAZLOZENJE:

Pozar koji se desio 12.avgusta prosle godine u potpunosti je unistio znacajan dio 
maslinovih zasada, na lokalitetima Brnja i Pecurice u MZ Mrkojevici. izgorjeio je u 
potpunosti oko 750 stabala, dok je oko 400 osteceno. U znacajnom broju radi se o 
stablima koja su slara po nekoliko stotina, a neka i vise od hiljadu godina, pa je, osim 
ogromne materijalne stete, u pitanju i ona druga, koja ima kulturolosku dimenziju, jer su 
ova stabla od neprocjenjive vrijednosti zbog njihove starosti. Srecom i pravovremenom 
intervencijom mjestana, kao i vatrogasnih sluzbi, nijesu zapaljene obliznje kuce i nije bilo 
povrijedenih.

Medutim, sto je dodatno zabrinjavajuce, jeste da je ovaj pozar, izazvalo varnicenje stuba 
iz elektromreze, koja prolazi kroz maslinjake. Na ranije pozive mjestana da se ukioni kvar, 
niko se od nadleznih iz CEDIS-a nije odazvao. Zbog toga su osteceni maslinari pokrenuli 
i sudski spor.
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Mjestani su se, preko Drustva maslinara, a i pojedinacno, obratili MP§V, i tadasnjem 
ministru Stijovicu, kao i Opstini Bar sa zahtjevom za pomoc u saniranju stete, Kako su 
nam kazali, Opstina Bar. odnosno njene sluzbe, uplatiie su odredeni iznos, za svako 
osteceno ill unisteno stable masline, mada su ti iznosi prilicno mail, pa ne mogu, ni izbiiza 
nadoknaditi izgubljeno.

Medutim, kada je u pitanju resorno Ministarstvo poljoprivrede, sve je ostalo na 
obecanjima i uvjeravanjima da ce naci sredstva za ovu namjenu. Koliko nam je poznato, 
do danas, dakle ni deset mjeseci od tog dogadaja, maslinari nisu dobili cak ni simbolienu 
pomoc od resornog Ministarstva za saniranje ogromne stete.

Na postavijeno pitanje dajemo sljedeci

ODGOVOR

Hvala Vam na dostavijenom pitanju.

Dozvoiite da na pocetku izrazim zaljenje zbog nepovratno unistenih starih stabala 
maslina, i nenadoknadive stete koja je tom prilikom nastala, imajuci u vidu da su 
stogodisnja i hiljadugodisnja stabla spomenici prirode koje ostavijamo generaeijama koje 
dolaze, te da osim poljoprivrednog imaju ogroman znacaj u ernogorskoj tradieiji i kulturi.

Takode mi je zao, sto kako ste naveli ni deset mjeseci nakon pozara Ministarstvo 
poljoprivrede u prethodnoj Vladi nije na adekvatan nacin reagovalo, sto nas dodatno 
obavezuje da ovaj problem rijesimo sto brze i efikasnije.

Ono sto mogu da Vam obecam, da cu se sa punom paznjom i detaijnije upoznati sa 
visinom proeijenjene stete, i sagledati mehanizme na osnovu kojih ce Ministarstvo 
pokusati da u okviru svojih nadleznosti, koliko toliko ubiazi nacinjenu stetu u 
maslinjacima.

Dodatni problem koji ste naveli jeste varnicenje na elektromrezi koja prolazi kroz ostecene 
maslinjke, kao moguci izvor pozara, te zabrinajvajuci podatak da se niko od nadleznih iz 
CEDIS-a nije odazvao na poziv mjestana da ukloni kvar. Ministasrtvo ce, i ja licno sa 
svoje pozieije, stupiti u kontakt sa predstavnicima CEDIS, i pokusacemo da dodemo do 
odgovora zasto se nije reagovalo na apele gradana, posebno imajuci u vidu da se na tim 
imanjima nalaze i njihove porodicne kuce.

Mrkojevicki kraj, kao i grad Bar, nadaleko su cuveni po maslinarstvu, te se nadam da cu 
uskoro imati prilike da ih posjetim, i obidem cuvene barske maslinjake, uljare i vrijedne 
maslinare.

Iskoristicu priliku da podsjetim da ce uskoro u Baru biti stavijena u funkeiju „Kuca 
maslina", te da intezivno radimo na zavrsnim aktivnostima nabavke mlina za proizvodnju 
maslinovog uija koji ce biti smjesten u njemu.
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U kontekstu zaslite stabala masiina i ocuvanja starih maslinjaka. takode Vas 
obavjestavam da su u toku izmjene Zakona o maslinarstvu i malsinovom ulju, te da je 
promijenjen clan koji se odnosi na zabranu gradnje u maslinjacima, koji je u novom 
zakonu dodatno poostren.

Na kraju, iskoristio bih ovu priliku i da pozovem maslinare da u se sto u vecem broju jave 
na Javne pozive i iskoriste podrsku koja je opredijeljena za razvoj maslinarstava u Crnoj 
Gori.

S postovanjem,

MINISTAR

Vladmir Jokovid




